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Open a drawing file 

打开图纸打开图纸打开图纸打开图纸 

Step 1: First, Open your PDF drawing file in QA-CAD. Select File > Open 
第 1 步：在 QA-CAD 软件中，打开 PDF 图纸文件。选择 文件> 打开 

Step 2: Select your PDF drawing file (or CAD file). Then press Open button. 
第 2 步：选择需要打开的 PDF 图纸文件（或 CAD 文件），点击 打开 按钮。 

To learn QA-CAD features, you can download the sample PDF drawing (image-only type 

PDF) from the below link. 

为了学习 QA-CAD 特点，您可以点击以下链接，获取 PDF 示例图纸（仅图像类型
PDF 文件） 

https://www.guthcad.com/tutorials/qa-cad/QA-CAD-sample-drawing.pdf 

Step 3: Next, click 'QA' from top menu and select 'QA Settings'. 

第 3 步：从菜单栏点击‘QA’菜单，并选择‘QA 设置’
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Set up your tolerance configuration 

设置公差带属性设置公差带属性设置公差带属性设置公差带属性 

Step 4: Then ‘QA Settings’ window open. QA-CAD can capture dimension and its specified 

tolerance together from your drawing if the dimension and the tolerance are drawn 

together (for example: ‘.174 ±0.02’). However, if tolerance is unspecified in your drawing 

(for example: ‘.174’), QA-CAD can enter tolerance automatically based on dimension in the 

drawing. In QA-CAD, there are three automatic tolerance entry methods in case of 

unspecified tolerance. 

第 4 步:  

当‘QA 设置’窗口打开时，如果尺寸和公差一起绘制（例如：'.174±0.02'），QA-

CAD 可以从图形中自动捕捉尺寸及其指定公差。但是，如果图形中未指定公差（例如：

'.174'），QA-CAD 可以根据图形中的尺寸自动输入公差。在 QA-CAD 中，有三种在未

指定公差的情况下自动输入公差的方法。 

Method 1: Select tolerance standard from a built-in QA-CAD tolerance table database. 

方法 1：从内置于 QA-CAD 公差表数据库中选择公差标准。 

 或 

If you find tolerance requirement like the above images in your drawing, you can select 

required tolerance standard in Gen Tolerance 1 drop-down menu (for example: you can 

select 2768-m, which is ISO 2768 General tolerances and its medium(m) tolerance class 

designation). Then press OK button and proceed to Step 5. 

如果您在图纸中发现与上述图像类似的公差要求，则可以在 Gen tolerance 1 下拉菜单

中选择所需的公差标准（例如：可以选择 2768-m，即 ISO 2768 通用公差（m 级）。

然后按“OK”按钮并继续执行步骤 5。 
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(another example: If your drawing requires ISO 13920, select 13920 in Gen Tolerance 1 

drop-down menu. QA-CAD has the built-in tolerance tables for a wide number of 

standards. If you cannot find your required tolerance standard, please contact us. Maybe 

we can add it in QA-CAD.) 

（另一个示例：如果图纸需要 ISO 13920，请在“Gen Tolerance 1”下拉菜单中选择

“13920”。QA-CAD 有许多标准的内置公差表。如果您找不到您所需的公差标准，请

与我们联系。或许我们可以在 QA-CAD 中添加。） 
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Method 2: Set up and use your Default Tolerance. 

方法 2：设置并使用默认公差。 

If you see the below tolerance requirement in your drawing, you need to set up your 

default tolerance, click Attributes tab and press the configure tolerances button next to 

Gen Tolerance 1. 

如果在图形中看到以下公差要求，则需要设置默认公差，单击“属性”选项卡，然

后按“通用公差 1”旁边的“配置公差”按钮。 

Then Manage Tolerances window opens. Click the Default Tolerance tab. Type required 

linear/angular tolerance depends on decimal places (for example: if decimals are +/-0.1 

for .X, type 0.1 as a Linear tolerance for Decimal Places X.X ). Once you complete to set up 

your required tolerances, press the Save button. 

然后“管理公差”窗口会开启。单击“默认公差”选项卡。输入所需的线性/角度公

差取决于小数位（例如：如果.X 的小数为+/-0.1，则键入 0.1 作为小数点 X.X 的线性公

差）。完成设置所需公差后，按“保存”按钮。 
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Then ‘OK, Default Tols A saved’ window opens. Press OK button. Then the QA settings 

window opens. Select Default Tols A in the dropdown menu of Gen Tolerance 1. Proceed 

to Step 5. 

然后会开启‘OK，保存默认公差带 A’窗口。按“确定”按钮。再打开 QA 设置窗口。

在创建公差 1 的下拉菜单中选择默认年公差带 A。转至步骤 5。 

Method 3: Set up and use your Custom Tolerance. 

方法 3：设置并使用自定义公差。 

If you see the below tolerance requirement table in your drawing, you need to set up your 

custom tolerance, click Attributes tab and press the configure tolerances button next to 

Gen Tolerance 1. 

如果在图纸中看到以下公差要求表，则需要设置自定义公差，单击“属性”选项卡，
然后按“通用公差 1”旁边的“配置公差”按钮。 
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Then Manage Tolerances window opens. Click Custom Tolerances Tab. Input the whole 

tolerance requirement table (for example: if OVER 3, UP TO 6 is 0.1, type 3 in Above column 

and type 6 in Up to column. Then type -0.1 as a lower tolerance and type 0.1 as an upper 

tolerance). Please note that the largest ‘Up to’ cell needs to be blank when we create and 

save a custom tolerance set. Once you complete to input your required tolerance table, 

press Save button. 

“管理公差”窗口会开启。单击“自定义公差”选项卡。输入整个公差要求表内容

（例如尺寸 3 到 6 公差为 0.1，在‘大于’列输入 3，在“小于等于”列输入 6。然后

键入-0.1 作为下公差，键入 0.1 作为上公差）。请注意，在创建和保存自定义公差集

时，最大的“小于等于”单元格必须为空。完成输入后，请按“保存表格”按钮 

Then ‘OK, Custom Example saved’ window opens. Press OK button. Then the QA settings 

window opens. Select Custom Example in the dropdown menu of Gen Tolerance1. Proceed 

to Step 5 (If you tick Gen Tolerance 2, you can configure 2nd tolerance settings. So that you 

can select and use one of the two tolerance settings in case of unspecified tolerance). 

然后“确定，自定义模板保存”窗口打开。按“确定”按钮。打开 QA 设置窗口。在创

建公差带 1 的下拉菜单中，选择自定义模板。转至步骤 5（如果勾选创建公差带 2，则

可以配置第 2 个公差设置。以便在未指定公差的情况下选择并使用两个公差设置中的一

个）。 
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Set up your EXCEL template (AS/EN/SJAC9102, PPAP or your 

inspection report template) 

设置设置设置设置 EXCEL 模板模板模板模板（（（（AS/EN/SJAC9102、、、、PPAP 或检验报告模板或检验报告模板或检验报告模板或检验报告模板）））） 

Step 5: Tick 'Attach Attributes', 'Capture Dimension', and 'Attach zone label'. Select 

'AS/EN/SJAC9102B Example' in Definition table and ''AS/EN/SJAC9102B' in Excel 

Template (If you want to output to our built-in PPAP Dimensional Test Results form, 

select PPAP example in Definition table and EXCEL template). 

第 5 步：勾选“附加属性”、“捕获尺寸”和“附加区域标签”。选择定义表中

的“AS/EN/SJAC9102B 示例”和 Excel 中的“AS/EN/SJAC9102B”模板（如果您

想输出到我们内置的 PPAP 尺寸测试结果表单，请在定义表和 EXCEL 模板中选择

PPAP 示例）。 

Press OK and proceed to Step 6. However, if you want to output to your EXCEL template 

file directly, open your EXCEL Template and check start cell and columns (Start Cell: A8. 

Column A is Balloon No. Column B is Dimension. Column C is Upper Tolerance. Column D 

is Lower Tolerance in the below example). 

按“确定”并继续执行步骤 6。但是，如果要直接输出到自定义的 EXCEL 模板，请打

开自定义的 EXCEL 模板，并检查“开始单元”和“列”（以下的例子中，开始单元：

A8。A 列为气泡图编号，B 列为尺寸。C 列为上公差。D 列为下公差）。 
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Go back to QA-CAD. Press the Configure EXCEL template button. Then the Manage Excel 

templates window opens. Press the New button. 

返回到 QA-CAD。按“配置 EXCEL 模板”按钮。然后打开“管理 Excel 模板”窗口。

按“新建”按钮。 

Then select Copy from current EXCEL template and type the template name in New Table 

Field (typed ‘MY SAMPLE’ in this below example). Then press the OK button. 

然后选择“从当前 EXCEL 模板复制”并在“新建表格”字段中键入模板名称（在下面

的示例中键入“我们模板”）。然后按“确定”按钮。 

Go back to the Manage Excel templates window and click the ‘…’ button next to the Excel 

File Name input Field (the red rectangle in the below image) 

返回“管理 Excel 模板”窗口，单击 Excel 旁边的“…”按钮文件名输入字段（下图中

的红色矩形） 
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Then select your EXCEL template file (‘Sample First Piece Approval Form.xlsx’ was 

selected in the below image). Press the Open button. 

然后选择您的 EXCEL 模板文件（‘样品首件报批表格.xlsx’在下图中被选中）。按

“打开”按钮。 

Press the Configure Columns button in the Manage Excel templates window. 

按“管理 Excel 模板”窗口中的“配置列”按钮。 

The Columns configuration window opens. Type A in the Start Column and type 8 in the 

Start Row. Then change Column B to Dimension in the dropdown menu (Previously we 

checked the EXCEL template output cell requirement at page8. Start Cell is A8. Column A 

is Balloon No. Column B is Dimension. Column C is Upper Tolerance. Column D is Lower 

Tolerance). 

“列配置”窗口将打开。在“开始”列中键入 A，在“开始”行中键入 8。然后在下

拉菜单中将 B 列改为 Dimension（之前我们要检查第 8 页的 EXCEL 模板输出单元要求，

起始单元为 A8。A 列为气泡编号，B 列为尺寸，C 列为上公差，D 列为下公差）。 



12 

Also change Column C to Upper Tolerance, Column D to Lower Tolerance, and the rest of 

the columns to [Blank]. Then press the OK button. 

同时将 C 列更改为上公差，D 列更改为下公差，其余列更改为[空白]。然后按“确定”

按钮。 

Then QA Settings window opens. Select ‘MY SAMPLE’ in the EXCEL template, press the OK 

button, and proceed to step 6. 

然后打开 QA 设置窗口。在 EXCEL 模板中选择“我的模板”，按“确定”按钮，然后
继续执行步骤 6。 

(This customize EXCEL template is very easy example. If you need to output 

maximum/minimum dimesons or output all dimension and upper/lower tolerances into a 

single cell, click the Define QA Attributes Tables button and open the below link to refer 

our Tutorial web page about how to customize the EXCEL template.) 

（这个自定义 EXCEL 模板是一个非常简单的例子。如果需要输出最大/最小尺寸或将所

有尺寸和上/下公差输出到一个单元格中，请单击“定义 QA 属性表”按钮并打开下面

的链接，以参考我们的教程网页，了解如何自定义 EXCEL 模板。） 

https://www.guthcad.com/tutorials/qa-cad/export-data-to-customised-EXCEL-tutorial-QA- 

CAD.html#How%20to%20customize%20EXCEL%20template 
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Set up reference zone 

设置参考区域设置参考区域设置参考区域设置参考区域 

Step 6: Select QA > Set/View Zones (If you do not need to reference location, proceed to 

step 11). 

步骤 6：选择 QA>设置/查看区域（如果不需要参考位置，请转至步骤 11）。 

Step 7: A Reference Zones window opens. Press 'Get coordinates from drawing' . 

步骤 7：将打开“参考区域”窗口。按“从绘图中获取坐标”。 



14 

Step 8: Select whole edge of the drawing from left top to right bottom (actually you select 

edges with black line in QA-CAD. The red lines in the below image are for your reference.) 

Then left click once. 

第 8 步：从左上到右下选择整个图形的边缘（实际上你在 QA-CAD 中选择黑线边框。

下图中的红线供您参考。）然后左键单击一次。 

Step 9: Go back to Reference Zones window. Change Rows, Columns, Letters reference 

and Origin depends on your drawing (In this same drawing, Rows: 6, Columns:8, Origin is 

Bottom Right ). Adjust x1, y1, x2, y2 and press Apply until the grid lines align with the 

drawing zone (In this same drawing, x1: 8, y1:7, x2:855, y2:550). Then press OK. 

步骤 9：返回参考区域窗口。根据图纸，更改行、列、参考字母和原点，（在下图中，

行数：6，列数：8，原点在右下角）。调整 x1、y1、x2、y2，然后按“应用”，直

到 XY 轴网线与绘图区域对齐（在下图中，x1:8、y1:7、x2:855、y2:550）。然后按

“确定”。 
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Step 10: You can zoom in the software screen by rolling up the mouse wheel if the letters 

in the drawing are too small or you can zoom out the software screen by rolling down the 

mouse wheel if the letters in the drawing are too large. Alternatively Press ‘Zoom In’ 

button (the red rectangle in the below image) or press ‘Zoom Out’ button. Then move a 

mouse pointer to the drawing. When you left click, you can zoom in your drawing. 

第 10 步：如果图形中的字母太小，可以通过滚动鼠标滚轮来放大软件屏幕；如果图

形中的字母太大，则可以通过向下滚动鼠标滚轮来缩小软件屏幕。或者按“放大”按

钮（下图中的红框内图标）或按“缩小”按钮。然后将鼠标指针移动到绘图。单击鼠

标左键时，可以放大图形。 

Then press left-click and hold it. The mouse pointer appearance changes to hand symbol. 

Then you can move the drawing (up or down, left or right). 

然后按住左键。鼠标指针外观变为手形符号。然后可以移动图形（上下、左右）。 
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Check the best dimension capture method for your drawing 

检查图形的最佳尺寸捕捉方法检查图形的最佳尺寸捕捉方法检查图形的最佳尺寸捕捉方法检查图形的最佳尺寸捕捉方法 
Step 11: Before capturing dimension values from your drawing, let’ s check your PDF 

drawing to select the best capture method. Select Text from Inquire menu. Then move 

the mouse pointer (cross shape) on top of one of the dimensions and left -click once. 

第 11 步：在从图形中捕获尺寸值之前，让我们检查一下您的 PDF 图形以选择最佳
的捕获方法。从查询菜单中选择文本。然后将鼠标指针（十字形状）移动到其中一
个尺寸的顶部，然后左键单击一次。 

If you see the below pop-up window (Drawing does not have any Text/Shapes), your PDF 

is image-only type PDF. To capture dimension, tolerance, notes, and GD&T from image- 

only type PDF, you need to use the OCR feature in QA-CAD. Proceed to Step 16. 

如果您看到下面的弹出窗口（显示没有任何文本/形状），则您的 PDF 是仅图像类型

的 PDF。要从仅图像类型的 PDF 中捕获尺寸、公差、注释和 GD&T，您需要使用 QA-

CAD 中的 OCR 功能。转至步骤 16。 

Alternatively, if you see dimension information in the pop-up window (the below example 

images shows “ 3.41” in the red rectangle), your PDF drawing stores dimension, tolerance, 

and notes as PDF text data. QA-CAD can extract PDF text data at 100% accuracy. Proceed 

to Step12. (If you need to capture GD&T features control frames or counterbore/depth 

like ‘␣5.5↧2’, please use the OCR feature, as GD&T and counterbore/depth symbols are 

not text data but image data in PDF drawing.) 

或者，在弹出窗口中看到尺寸信息（下图中红框内显示“3.41”），则 PDF 图形将尺

寸、公差和注释存储为 PDF 文本数据。QA-CAD 可以 100%准确地提取 PDF 文本数据。

转至步骤 12。（如果需要获取 GD&T 图框或沉头孔/深度如“␣5.5↧2”，请使用 OCR 功

能，因为 GD&T 和沉头孔/深度符号不是文本数据，而是 PDF 绘图中的图像数据。） 
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How to extract dimension, tolerance, and notes from text- 

selectable PDF or AutoCAD files 

如何从可选择文本的如何从可选择文本的如何从可选择文本的如何从可选择文本的 PDF 或或或或 AutoCAD 文件中提取尺寸文件中提取尺寸文件中提取尺寸文件中提取尺寸、、、、公公公公

差和注释差和注释差和注释差和注释 
Step 12. Now click 'Add QA symbols' from QA menu. 
第 12 步。从 QA 菜单点击“添加 QA 符号”。 

Step 13: Tick Attach Attributes and Capture Dimension Value. Select Single Click as a 

capture method (If you want to do auto ballooning, proceed to page21). Press OK button. 

第 13 步：勾选附加属性和捕获尺寸值。选择“单击”作为捕获方法（如果要自动生

成气泡图，请转到第 21 页）。按“确定”按钮。 

Step 14: Your mouse pointer changes and looks like a circle with a plus sign on the 

software (as you can see the circle inside the red rectangle in the below image). In this 

mode, you can draw balloons on the drawing. Move the circle to where you would lik e to 

place a balloon and left-click once. Then the circle is placed. 

第 14 步：你的鼠标点改变了，带有加号的圆圈（如下图中红框内显示）。在此模式

下，可以在图形上绘制气泡图。将圆移动到要放置气泡的位置，然后单击鼠标左键一

次。圆就放置好了。 
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Step 15: You can move the plus sign to a dimension value (or text) you would like to 

capture (in this example, the plus sign moved towards 3.296). Left-click twice. The target 

value is captured and displayed in Dimension field on Add/Edit QA Symbol Attribute 

window. Press OK button (complete one balloon and its attributes setting). 

步骤 15：您可以将加号的鼠标移动到要捕获的尺寸值（或文本）上，（在本例中，

加号移向尺寸 3.296）。左键单击两次。目标值被捕获并显示在添加/编辑 QA 符号属

性窗口的尺寸属性中。按“确定”按钮（完成一个气泡及其属性设置）。 

Image 15-1. Move the plus sign to a dimension value (or text) you want to capture. Left-click once. 

图 15-1。将加号移动到要捕获的尺寸值（或文本）。左键单击一次。 

Image 15-2. The red ballon is displayed.  Left-click once again. 

图 15-2。显示红色气泡。再次左键单击。 
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Image 15-3. The target value is captured and displayed in Dimension field on Add/Edit QA Symbol Attribute window. 

Press OK button. The upper and lower tolerances are automatically entered by your tolerance settings. (In the below 

image, the Upper and Lower Tolerances were filled from 2768_m, one of QA-CAD’s ISO standard tolerance tables). 

图 15-3。目标值被捕获并显示在添加/编辑 QA 符号属性窗口的尺寸字段中。按“确定”按钮。上下公差由公

差设置自动输入。（在下图中，上公差和下公差从 QA-CAD 的 ISO 标准公差表中的 2768_m 调取）。 

[Select File > Save Markup Edits to save the work ballooned drawing.] 

[选择“文件”>“保存标记编辑”以保存工作中的气泡图。] 

With the single click method, you can extract both horizontal PDF text and vertical PDF 

text, if your drawing is text-selectable PDF file or AutoCAD file. 

如果图形是文本可选的 PDF 文件或 AutoCAD 文件，则可以使用单击框选的方法提取水

平 PDF 文本和垂直 PDF 文本。 

When use the Box method? capturing a dimension with a 

“deviation” tolerance format or angular PDF text from text- 

selectable PDF 

何时用框选何时用框选何时用框选何时用框选法法法法？？？？从文本可选择的从文本可选择的从文本可选择的从文本可选择的 PDF 中捕获带有中捕获带有中捕获带有中捕获带有公差带的尺公差带的尺公差带的尺公差带的尺

寸或角度尺寸寸或角度尺寸寸或角度尺寸寸或角度尺寸
Image15-4. Click Add QA symbol from the QA menu. Select Box and press the OK button in the QAStart Number 

window. 

图 15-4。从 QA 菜单中单击添加 QA 气泡图。选择框选，并按 QA 开始编号窗口中的确定按钮。 
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Image 15-5.Same as the single-click method. Place a balloon first. Then press the left-click button and hold it to cover 

dimension, upper tolerance, and lower tolerance by drawing the rectangle. 

图 15-5。与单击方法相同。先放一个气泡。然后按住左键，通过框选来覆盖尺寸、上公差和下公差。 
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Image 15-6. Left-click again. Then the dimension, the upper tolerance, and the lower tolerance are extracted from 

the PDF and inserted into each data field automatically. 

图 15-6。再次左键单击。然后从 PDF 文件中提取尺寸、上公差和下公差，并自动插入到对应的数据字段中。 

Image 15-7. For angular PDF text, you need to do the same box method operation. 

图 15-7。对于角度 PDF 文本，需要执行相同的框选方法操作。 

[Select File > Save Markup Edits to save the work ballooned drawing.] 

proceed to Step 24. 

[选择“文件”>“保存标记编辑”以保存工作气泡图] 

转至步骤 24。 
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How to do auto ballooning for PDF text 

如如如如何何何何在在在在 PDF 文文文文件件件件或CAD文件(DWG/DXF格式)中中中中自自自自动动动动添添添添加加加加气气气气泡泡泡泡图图图图 
Image 15-8. Click Add QA symbol from the QA menu. Select ‘Auto’, select ‘Linear Dimension’ and press the OK 

button (With the Linear Dimension mode,QA-CAD can capture limits of size (maximum and minimum limits). 

图 15-8。从 QA 菜单中单击添加气泡图标记 l。选择“自动”，选择“线性尺寸”，然后按“确定”按钮

（在线性尺寸模式下，QA-CAD 可以自动捕捉尺寸（最大和最小值）。 

Image 15-9. Move a mouse pointer to the left top of the capture target group (R2, R0.35-0.25, R2, ⌀40.05-39.95, 0.25 
x 45x, 49.22⌀ -49.20, 94.02⌀ -93.98 and 98 g6 in the below image example).⌀  

图 15-9。将鼠标指针移动到捕捉目标组的左上角（下图示例中的R2、R0.35-0.25、R2、⌀40.05-39.95、0.25x45x、

⌀49.22-49.20、⌀94.02-93.98 和⌀98 g6）。 

Image 15-10. Press the left-click button and hold it. Then you can enclose the capture targets by drawing the 

rectangle (Please do not include GD&T callouts in the rectangle, as this leads to wrong PDF text capture results. To 

capture GD&R features control frame, we need to use the OCR method. Please refer to page 27). 

图 15-10。按住左键。然后，您可以通过绘制图框来封闭捕获目标（请不要在矩形中包含 GD&T 图框，因为

这会导致错误的 PDF 文本捕获结果。为了捕获 GD&R 特征标准，需要使用 OCR 方法。请参阅第 27 页） 
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Image 15-11. Once you complete to enclose the targets by the rectangle, double click. Then QA-CAD instantly draws 

automated balloons to all selected targets. At the same time, QA-CAD extract dimensions, tolerances, and notes 

from the PDF. With just a few button operations, QA-CAD can balloon specific page areas or the entire drawing page. 

  图 15-11。完成框选目标后，双击。然后 QA-CAD 立即自动绘制气泡图，到所有选定的目标上。同时，QA-CAD 自动从 PDF 中提取尺寸、 

公差和注释。只需几个按钮操作，QA-CAD 就可以将特定的页面区域或整个图纸添加所有气泡图。 

[Select File > Save Markup Edits to save the work ballooned drawing.] If you click one of the

balloons, you can confirm what information balloon stores such as dimension, upper tolerance, lower tolerance, and 

notes. 

[选择“文件”>“保存标记编辑以保存工作气泡绘图。] 如果单击其中一个气泡标记，则可以

确认该气泡图内存储的信息，例如尺寸、上公差、下公差和注释。 

Image 15-12. If you need to capture ordinate dimension, select ‘Ordinate Dimension’ and do auto ballooning. 

You can also undo last auto-balloon with [Ctrl-Z], 

but only if you do straight after the operation, and 

there is currently no redo function in the QA-CAD  

software. 

您也可以使用[Ctrl-Z]撤消上一个自动标注气泡，

但前提是在操作后直接执行。QA-CAD 软件中当

前没有重做功能 

If you have unnecessary balloons, select ‘Delete QA symbol’ from QA menu and click the unnecessary balloons to 

delete. If you need to fix deleted balloon number(s) in the balloon number sequence, select ‘Renumber’ from QA 

menu. The balloon number sequence will be fixed (example [1,2,4,5,7,8,10] --> [1,2,3,4,5,6,7]). 

proceed to Step 24. 
如果有不必要的气泡，可从 QA 菜单中选择“删除 QA 标记”，然后单击要删除的不必要的气泡。如果您需要修

复气泡编号序列中的编号，请从 QA 菜单中选择“重新编号”。气球编号序列将是顺序的（例如[1,2,4,5,7,8,10]--

>[1,2,3,4,5,6,7]）。 

转至步骤 24
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How to capture dimension, tolerance, notes and GD&T features 

control frame from image only PDF or image files (TIFF, JPEG, 

etc.) with OCR method 

如何用如何用如何用如何用 OCR 方法从仅含图像的方法从仅含图像的方法从仅含图像的方法从仅含图像的 PDF 或图像文件或图像文件或图像文件或图像文件（（（（TIFF、、、、JPEG

等等等等））））中获取尺寸中获取尺寸中获取尺寸中获取尺寸、、、、公差公差公差公差、、、、注释和注释和注释和注释和 GD&T 特征特征特征特征框框框框 
Step 16: Now click 'Add QA symbols' from QA menu. 
第 16 步：现在从 QA 菜单点击“添加 QA 符号”。 

Step 17: Tick Attach Attributes, Capture Dimension and OCR/GD&T Capture. Then press 

OK button. The default OCR language setting is eng (English). You can choose deu 

(German), fra(French), jpn(Japanese). You can add other language like Chinese, Korean, 

Italian, Dutch, etc. 

第 17 步：勾选附加属性、捕获尺寸和 OCR/GD&T 捕获。然后按“确定”按钮。默认

OCR 语言设置为英语（英语）。您可以选择 Ger（德语）、Fra（法语）、Jpn（日

语）。您还可以添加其他语言，如中文、韩语、意大利语、荷兰语等。 

The below image shows greyed out capture methods for image drawings and image-only PDFs without native text, as the OCR method is 

automatically pre-selected for image-drawings. 

下图显示了图像图纸和无文本的仅图像 PDF 的灰色捕获方法，因为 OCR 方法是自动从图像图纸中获取尺寸。 
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Step 18: Move a mouse pointer to where you want to place a balloon (bubble) and left - 

click. 

第 18 步：将鼠标指针移动到要放置气泡的位置，然后单击鼠标左键。 

Then the red balloon is placed. 

然后放上红色的气泡图。 

Step 19: Move the plus sign close to your OCR target. Press a left-click button and hold it. 

Now you can draw a rectangle to enclose target (7.10 is the target in the below image). 

第 19 步：将加号移到 OCR 目标附近。按住左键。现在你可以画一个矩形框来包围目
标（7.10 是下图中的目标）。 

Once you complete to draw the rectangle, left click twice. 

完成绘制矩形框后，左键单击两次。
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Step 20: After that, 'Add/ Edit QA symbol attributes' window opens. You can see the 

dimension you selected in Step 13 is inserted in the attributes table. The upper and lower 

tolerances are automatically entered by your tolerance settings. (In the below image, the 

Upper and Lower Tolerances were filled from Default Tols A set). 

步骤 20：之后，“添加/编辑 QA 符号属性”窗口打开。您可以看到在步骤 13 中选择

的尺寸已插入到尺寸属性表中。上下公差由公差设置自动输入。（在下图中，上下公

差从默认公差 A 中调取）。 

Step 21: Then place another balloon and repeat the same step to capture dimension or 

text note. 

步骤 21：然后放置另一个气泡图，并重复相同的步骤来捕获尺寸或文字注释。 

[Select File > Save Markup Edits to save the work ballooned drawing.] 

[选择“文件”>“保存标记编辑”以保存工作气泡图。] 
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Tips: If you would like to capture dimension and tolerance, capture them together. 

提示：如果您想捕获尺寸和公差，请将它们一起捕获。 

Tips: You can capture dimension, tolerance, note or GD&T vertically in QA-CAD. 
提示：您可以在 QA-CAD 中捕获竖直标注的尺寸、公差、注释或 GD&T。 

You can also capture max/ min dimension limits, diameter limits and radius limits. 

还可以捕捉最大/最小尺寸标准、直径标注和半径标注。
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Step 22: When you capture the GD&T features control frame, select the whole rectangle of 

the GD&T features control frame as you can see from the below image(To capture 
␣ ↧counterbore and depth like ‘ 5.5 2’, use the OCR method like GD&T). 

第 22 步：当您捕获 GD&T 特征框时，选择 GD&T 特征框的整个矩形框，如下图所示

（要捕获像“5.5↧2”这样的埋头孔和深度，请使用像 GD&T 这样的 OCR 方法）。 

Double left-click, once you complete to draw the rectangle as you can see from the above 

image. 

左键双击，完成绘制矩形框，如上图所示。 

The captured GD&T control frame was inserted in dimension field (You can also select 

Ture Position in Character designator field). 

捕获的 GD&T 控制框插入到“尺寸”字段中（您也可以在“字符指示符”字段中选择
“位置度”）。 

(If you cannot capture GD&T, check Font Settings if our GD&T font file, GuthCAD-GDT.ttf, 

has been installed in your PC. If not find the font, re-install QA-CAD and reboot your PC.) 

（如果您无法捕获 GD&T，请在我们的 GD&T 字体文件 GuthCAD 中检查字体设置-

GDT.ttf 文件，已安装在您的电脑中。如果找不到字体，请重新安装 QA-CAD 并重新
启动电脑。） 
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Step 23: If the OCR result is not correct, press the Cancel button and do the OCR operation 

again. 

第 23 步：如果 OCR 结果不正确，请按“取消”按钮，重新执行 OCR 操作。 

#The software screen zoom rate affects the OCR accuracy. Zooming in or out by rolling the 

middle mouse wheel button can produce more accurate OCR results. You might need to 

test and find the best available screen zoom rate depends on your target drawing. 

#软件屏幕变焦率影响 OCR 精度。通过滚动鼠标中键来放大或缩小可以产生更精确的

OCR 结果。您可能需要根据目标图形测试并找到可用的最佳屏幕缩放率。 

Or alternatively press the GD&T input button (if the result is dimension, tolerance or text 

note, you can directly correct by typing your PC keyboard). 

或者按 GD&T 输入按钮（如果结果是尺寸、公差或文字注释，则可以通过键入 PC 键
盘直接更正）。 

GD&T Data input window opens. Press a correct symbol button or type correct numbers 

from keyboard (The above OCR result, $52.2, was not correct. So $ was replaced by ⌀ ).

Then press OK button. Furthermore, you can type welds and material surface symbols in 
this software keyboard. 

GD&T 数据输入窗口打开。按正确的符号按钮或从键盘上键入正确的数字（上面的 OCR

结果$52.2 不正确。所以$被⌀）取代。然后按“确定”按钮。此外，您还可以在此软件

键盘中键入焊缝和材料表面符号。 
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Step 24. Keep repeating this operation until you finish placing all required balloons on the 

drawing. 

第 24 步。一直重复此操作，直到在图形上添加完所有必需的气泡图。 

(To understand further, please watch the QA-CAD OCR feature tutorial video clip from the 

next web page.  https://www.guthcad.com/tutorials/qa-cad/How-to-use-OCR-in-QA-CAD2.html) 

（如需进一步了解，请观看以下链接网页。 

  https://www.guthcad.com/tutorials/qa-cad/How-to-use-OCR-in-QA-CAD2.html) 

Output captured data to EXCEL template 

将捕获的数据输出到将捕获的数据输出到将捕获的数据输出到将捕获的数据输出到 EXCEL 模板模板模板模板 

Step 25. Now choose 'export attributes' from QA menu. 

第 25 步。现在从 QA 菜单中选择“输出属性”。 
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Then select AS9102B EXCEL template file and press OK button (If you selected PPAP or 

your EXCEL template in Step5, select your designated EXCEL template here). 

然后选择 AS9102B EXCEL 模板文件并按“确定”按钮（如果在步骤 5 中选择了

PPAP 或 EXCEL 模板，请在此处选择指定的 EXCEL 模板）。 

Type your new EXCEL file name and press Save button. 
键入新的 EXCEL 文件名，然后按“保存”按钮。 

Then press Yes button here. 

然后按这里的“是”按钮。 
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Step 26. As you can see, all values in the balloons are exported to the AS9102 Rev. B 

Form3 template. 

第 26 步。可以看到，气泡图中的所有值，都导出到 AS9102B 表格 3 模板。 

Save the ballooning data without changing an original drawing 

(to save the work ballooned drawing). 

保存气泡图而不更改原始图纸保存气泡图而不更改原始图纸保存气泡图而不更改原始图纸保存气泡图而不更改原始图纸（（（（以保存工作气泡图以保存工作气泡图以保存工作气泡图以保存工作气泡图）。）。）。）。 
Step 27. Select File > Save Markup Edits to save the work ballooned drawing (This operation 

generates a CVM file which stores all overlaid balloons and markup information. The 

original drawing is untouched). When you re-open the ballooned drawing, select the 

drawing file, not the CVM file. 

第 27 步。选择“文件”>“保存标记编辑”以保存工作气泡图（此操作将生成一个 CVM

文件，该文件存储所有添加的气泡图和标记信息。原始图纸未被更改）。如需要重新打

开气泡图，请选择图形文件，而不是 CVM 文件。
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Publish the ballooned drawing to PDF (to save the delivery 

ballooned drawing.) 

将气泡图将气泡图将气泡图将气泡图发布为发布为发布为发布为 PDF（（（（以保存可发送的气泡图以保存可发送的气泡图以保存可发送的气泡图以保存可发送的气泡图。）。）。）。） 
Step 28. You can also publish the ballooned drawing to PDF. Select File >> Publish to PDF 
第 28 步。也可以将气泡图发布为 PDF。选择“文件”>>“发布为 PDF” 

Select PDF printer program (e.g. ’PDF-Xchange 3.0’, ‘Microsoft prints to PDF’, ‘Adobe PDF’, 

or your favourite PDF printer program) and proceed PDF output. 
选择 PDF 打印机程序（例如“PDF Xchange 3.0”、“Microsoft prints to PDF”、
“Adobe PDF”或您习惯的 PDF 打印机程序）并继续 PDF 输出。 

Once you publish to PDF, you can see the ballooned PDF in your PDF reader software. 

发布为 PDF 后，可以在 PDF 阅读器软件中看到 PDF 格式的气泡图。 
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How to enter a new balloon that was missed and the following 

balloons will change automatically 

如何添加缺失的气泡图如何添加缺失的气泡图如何添加缺失的气泡图如何添加缺失的气泡图，，，，而后续的气泡图如何而后续的气泡图如何而后续的气泡图如何而后续的气泡图如何自动更改自动更改自动更改自动更改序号序号序号序号 

If you find that you have missed drawing balloon(s) after you drew several balloons (for 

example: 1,2,3,4,5,6) on the drawing. Select the Add QA symbol from QA menu. Then type 

a Start number (for example: 4.1 in the sample image). Select the Increment sub-point 

and press the OK button. 

如果在图形上绘制了多个气泡图（例如：1、2、3、4、5、6）后发现漏画了气泡图。

从 QA 菜单中选择添加 QA 符号。然后键入起始编号（例如：示例图像中的 4.1）。选

择子序号，并按“确定”按钮。 

Draw new balloon(s) on the drawing (for example: 4.1 and 4.2 in the blue rectangles of the 

sample image). 

在绘图上绘制新的气泡（例如：示例图像蓝色图框中的 4.1 和 4.2）。 
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Select the renumber from the QA menu. Press the Apply button in the QA Renumber 

window (Please leave 1 as a Start number here). 

Then balloon # 4.1, 4.2, and the following balloon numbers are renumbered automatically. 

(1,2,3,4,4.1,4.2,5,6) --> (1,2,3,4,5,6,7,8) 

然后，气泡#4.1、4.2 和后续的气泡编号将自动重新编号。（1,2,3,4,4.1,4.2,5,6）-->

（1,2,3,4,5,6,7,8） 
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How to output captured data to two different EXCEL forms (Split 

the EXCEL output) 

如何将捕获的数据输出到两个不同的如何将捕获的数据输出到两个不同的如何将捕获的数据输出到两个不同的如何将捕获的数据输出到两个不同的 EXCEL 表单表单表单表单（（（（拆分拆分拆分拆分 EXCEL

输出输出输出输出）））） 
QA-CAD can export captured data to two different EXCEL forms. Before you do ballooning, 

select the QA settings from the QA menu. Tick the Attributes Tab and click the Configure 

EXCEL template button. The Manage EXCEL templates Window opens. Tick ‘Split data 

output’. Select a new Sheet and press the Configure Columns button. Once you finish 

configuring your second EXCEL output columns, press the Save button and the OK button. 

QA-CAD 可以将捕获的数据导出到两个不同的 EXCEL 表格中。在展开之前，请从 QA 菜

单中选择 QA 设置。勾选“属性”选项卡，然后单击“配置 EXCEL 模板”按钮。将打开

“管理 EXCEL 模板”窗口。勾选“分割数据输出”。选择新工作表，然后按“配置列”

按钮。配置完第二个 EXCEL 输出列后，请按“保存”按钮和“确定”按钮。 

Once you complete ballooning, select the Export Attributes from the QA menu. Then the 

Export QA Attributes Type Window Opens. Tick ‘Constrain output by balloon number 

range’. Then set up two different balloon number groups (In the below example image, 

the balloon number 1 to 10 are selected to export to an EXCEL Form3 and the balloon 

number 11 to 20 are selected to export to an EXCEL Form1). Press the OK button to export 

to EXCEL forms. 

完成添加气泡工作后，从 QA 菜单中选择导出属性。然后将打开“导出 QA 属性类型”窗

口。勾选“按气泡图范围输出”。然后设置两个不同的气泡图组（在下面的示例图像中，

选择气泡图 1 到 10 以导出到 EXCEL 表格 3，选择气泡图 11 到 20 导出到 EXCEL 表格 1）。

按“确定”按钮导出到 EXCEL 表格。
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